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O R N I T O L O G I C K É  S O U S T Ř E D Ě N Í 
V E  V I L E  Č E R Y C H

Všechno hezké jednou končí a stejně tak se ke svému konci přiblížil 
náš osmnáct měsíců trvající projekt „Ornitologie v praxi“. Naše soužití 
s opeřenými zástupci fauny bylo více než inspirativní. Měli jsme možnost 

pozorování na krmítkách, ale také v budkách. 
Podařilo se nám zachytit různé ptačí návštěvníky, 
sledovat hnízdění sýkory koňadry. 
 Krásnou tečkou byl náš pobyt v nádherném 
prostředí vily Čerych v České Skalici. Zde jsme 
uspořádali „Ornitologické soustředění“, kterého 

se zúčastnilo dvacet žáků společně se třemi pedagogy. Na všechny čekaly 
tři dny plné poznávání přírody, hlavně ptačí říše. Díky panu Světlíkovi, 
který zajistil lektory, se přednášky staly skutečnou exkurzí za ptáky, a 
nejen za nimi. Měli jsme možnost zamyslet se nad tím, jak vytvořit „ži-
vou“ zahradu, které budky nebo jiné stavby do ní umístit tak, abychom 
se mohli těšit ze společnosti ptáků, plazů, ale také savců. S tímto téma-
tem přišel David Čip. Někteří lektoři si pro nás připravili různé hry, při 
kterých jsme museli v týmech spolupracovat a zapojit veškeré naše vědo-
mosti, např. jsme museli přiřadit ptáka ke konkrétnímu prostředí a dru-
hu potravy, podle inzerátu poznat, který ptačí opeřenec nabízí své služby 
nebo něco hledá. S touto aktivitou nás potrápily Lucie Hošková a Vlaďka 
Sládečková. Vše se točilo kolem ankety „Pták roku“. Měli jsme možnost 
poznat všech 21 zástupců. Pak následovalo seznámení s projektem 

„Jaro ožívá“, do kterého se naše škola v loňském roce zapojila. Abychom 
veškerý čas netrávili jen ve vile, absolvovali jsme dvě procházky do okolí 
České Skalice, při kterých jsme měli možnost pozorovat ptáky, krmítka, 
to jak lidé ptáky krmí. 

 Díky panu Hromádkovi nám byl ukázán odchyt ptáků a jejich krouž-
kování. Bylo nám vysvětleno, proč se ptáci kroužkují a k čemu je to dobré. 
Měli jsme možnost vidět sýkoru koňadru, sýkoru modřínku a také vzác-
ného návštěvníka ze severu - pěnkavu jíkavce. 
 Poslední den byl vyplněn povídáním o dravcích, se kterými nás sezná-

mili Pavel Světlík a Filip Laštovic, poslechli jsme si hlasy ptáků a zahráli 
hru pexetrio. 
 Náš obrovský dík patří panu Světlíkovi a organizaci ARocha, všem zú-
častněným lektorům a zaměstnancům vily Čerych za předané vědomosti, 
zajímavosti, ukázky, za perfektní péči o naše pohodlí. 
Ještě jednou děkujeme.                     Mgr. Jaroslav Hrubý
                                                                   

S P O L U P R Á C E  S  P O L S K Ý M 
O P O C Z N E M

Při návštěvě v polském Opoczne ve dnech 10.-12. 2. 2012 bylo 
opočenskému starostovi, panu Štěpánu Jelínkovi předáno pí-
semné ocenění a vyjádření poděkování za podporu spolupráce 
mezi oběma městy. Níže je uveden překlad tohoto ocenění: 

 Jménem místní samosprávy a společenství obce Opoczno bychom 
chtěli srdečně poděkovat za stávající spolupráci mezi našimi městy.
Zvláštní poděkování patří panu starostovi za propagaci Opoczna 
v českém Opočně, což přispívá k dosavadní partnerské spolupráci 
mezi českým a polským národem.
Projevený zájem pana starosty a jeho podřízených, pochopení po-
třeb našich místních komunit v uplynulém roce vedlo k podpisu 
další partnerské dohody, týkající se spolupráce v oblasti sociální, 
ekonomické a samosprávní.
Děkujeme za současné partnerství a přejeme si, aby naše spoluprá-
ce pro rok 2012 proběhla v partnerské atmosféře a přinesla mnoho 
uspokojení oběma stranám.

Starosta Opoczna Jan Wieruszewski
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R O Z P O Č E T  M Ě S T A  N A  R O K 
2 0 1 2  S C H V Á L E N

Musím se přiznat, že mi spadl kámen ze srdce, když zastupitelstvo města  
20. února schválilo rozpočet na letošní rok 2012. Taková věc jako rozpočet 
města se neřeší každý den. Jednání jsou vysilující a nevděčná, mluví se o 
společných penězích a každý se na ně dívá svýma očima. A pochopitelně, 
každý by rád pro to „své“ získal co největší dílek koláče.
 Vše je letos o to složitější, že příjmy od státu klesly. A dá se očekávat, že 
budou klesat i v dalších letech. Poloprázdná státní kasa nemá na důležité 
věci prostředky. Dost možné je, že to, jak bude vypadat Opočno, nikomu na 
pražském ministerstvu nepřipadá důležité. Ale pro nás to důležité je. Proto 
si musíme nějak poradit.
 Už v minulém roce jsme zvýšili daň z nemovitostí, což přineslo do toho-
to rozpočtu navíc 1 830 000 Kč. Zvyšování daní není jistě populární krok, 
ale dá se obhájit, pokud vybrané peníze opět směřují zpět. Jak jsme slíbili, 
navýšení daně z nemovitosti použijeme jen na investiční akce veřejného 
charakteru jako opravy kanalizací, opravy a rekonstrukce silnic a chodníků. 
Částka, která byla vybrána po zvýšení cen v nájemních bytech, se vrátila  do 
bytového fondu. 505 000 Kč jde tedy do oprav bytů a bytových domů.
 Tento princip, tedy kde peníze vyberu - tam je investuji, chceme dodr-
žovat ve všech oblastech, kde to je možné. Platí to i pro vodné a stočné, z 
něhož se bude v následujících letech splácet nová čistička odpadních vod.  
Ta byla asi posledním velkým projektem na úvěr, letos už si žádný úvěr brát 
nebudeme. 
 Ale pojďme k něčemu méně hmotnému. Za důležitou považujeme sku-
tečnost, že se podařilo udržet příspěvky na úrovni roku 2011 pro městem 
zřizované subjekty. To je škola, školka, domov důchodců, různé spolky, 
sdružení a sportovní kluby. Všichni dostanou stejně  jako v minulém roce.   
V současné ekonomické situaci to můžeme  považovat za úspěch.
 Je jasné, že školka si na svůj provoz nikdy nevydělá a peníze musí přijít 
odjinud. Ale už teď jeden každý z vás může přemýšlet, kam by společné pe-
níze nás všech vložil v příštích letech, co považuje za nezbytné a co může 
počkat. Potřebujeme o těchto věcech diskutovat, dokud je čas. Připravme 
se na situaci, že se evropský penězotok zastaví a my si budeme muset vysta-
čit sami. Představte si, že budete platit provoz Opočna jen ze své kapsy. Co 
uděláte?                 Těším se na vaše názory Štěpán Jelínek.

P R O Č  M I Z Í  V I T R Í N Y  Z E  Z D I 
N A  K U P K O V Ě  N Á M Ě S T Í ? 

Dlouhá léta jsme byli zvyklí čerpat některé informace z vitrín, které byly umís-
těny na zdi zámeckého parku na Kupkově náměstí. Vitríny využívaly některé 
zájmové organizace, politické strany a jedna byla určena i pro smuteční ozná-
mení. U této zdi byly i dvě  plochy pro výlep plakátů. Vzhledem k tomu, že zeď zá-
meckého parku, na které byly vitríny a výlepové plochy umístěny,  je ve špatném 
stavu a v zájmu města je umožnit jeho vlastníkovi, kterým je Národní památko-
vý ústav,  údržbu této stavby, bylo přikročeno k jejich odstraňování. Politické 
strany jistě najdou jiný způsob předávání informací, ostatním neziskovým or-
ganizacím, jako je např. Junák a Sdružení pro rozvoj kulturních aktivit, pomůže 
město při hledání nového vhodného místa pro jejich vitríny. Výlepové plochy 
budou zredukovány na jednu, která bude přemístěna na chodník vedoucí z 
Kupkova náměstí k budově základní školy. Vitrína pro smuteční oznámení byla 
přemístěna na budovu městského úřadu, vedle úřední desky. Smuteční ozná-

mení je možné předat na podatelnu městského úřadu, jejíž pracovníci zajistí 
zveřejnění. Je nezbytné na tomto místě také poděkovat panu Tomáši Fáberovi, 
který  dlouhá léta tuto službu zajišťoval. Děkujeme.
 Naším cílem nebylo zhoršení přístupu k informacím, ale zlepšení prostředí 
v našem městě. Doufáme, že majitel zdi, která hyzdí centrum města, najde ka-
pacity pro její opravu. Na zmiňovanou zeď navazuje objekt samoobsluhy, jejíž 
součástí je tzv. vyhlídka. I ta je bohužel ve špatném stavu, který začíná ohrožovat 
bezpečnost lidí procházejících po přilehlém chodníku. I v této záležitosti již byla 
zahájena nezbytná opatření a jednání s majitelem nemovitosti.                        
    Mgr. Renáta Černá, tajemnice

M Ě S T O  O P O Č N O  N A B Í Z Í

Město má k dispozici pozemky na stavbu rodinných domů a volné byty.  
Zájemci o bydlení v Opočně se mohou o konkrétních nabídkách infor-
movat na webových stránkách města www.opocno.cz, v sekci Bydlení v 
Opočně, nebo na Městském úřadu Opočno, odbor majetku a rozvoje měs-
ta, telefon 494 669 637, 494 669 630.                                      Fi.

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Emilie Macháčková 6. 2. 1923
Františka Rottová 26. 2. 1921
Helena Kricnarová 27. 2. 1926
Josef Černík 3. 2. 1928
Luděk Chroust 22. 2. 1928
Miroslav Čuda 27. 2. 1920
Věra Trojovská 29. 2. 1932
Jiří Vlášek 29. 2. 1928
Luděk Svoboda 2. 3. 1927

Ú M Y S L N Á  O T R A V A  A  F Y Z I C K É 
N A P A D Á N Í  K O Č E K  V  O P O Č N Ě

Na základě informací občanů města Opočna zveřejňujeme toto oznámení 
týkající se narůstající úmrtnosti koček po požití otrávených návnad a četné 
případy život ohrožujících úrazů v důsledku fyzického napadení, a to v lokalitě 
ulic Svatopluka Čecha, Havlíčkova a Zborovská. Zákon o ochraně zvířat proti 
týrání § 5 odst. 1 říká, že nikdo nesmí bez důvodu usmrtit zvíře. Dále je dle 
tohoto zákona usmrcení zvířete způsobem působícím nepřiměřenou bolest 
nebo utrpení kvalifikováno jako týrání, čímž je naplněna skutková podstata 
správního deliktu. V případě dopadení pachatele je tento čin trestán nemalou 
pokutou a umožňuje vymáhání úhrady léčebných výloh spojených se záchra-
nou zvířete. Žádného člověka neopravňuje jeho averze vůči kočkám k tomu, 
aby takovýmto zavrženíhodným způsobem ukončoval život tvorům, kteří se 
neumí bránit. Majitel usmrceného zvířete má právo podat trestní oznámení a 
při podezření na pachatele celou věc řešit za pomoci policie ČR.              OS 

O P O Č N O  -  O P O C Z N O

Ve dnech 10. - 12. 2. 2012  jsme navštívili naše partnerské město v polském 
Opoczne.
 Naše město zastupovali Štěpán Jelínek - starosta, Šárka Škrabalová 

- místostarostka, Barbora Ležáková – zastupitelka a Zuzana Řeháková - pra-
covnice MěÚ v Opočně. 
 Pozvání jsme dostali na slavnost shrnutí roku 2011, tedy shrnutí všeho, 
co se podařilo zrealizovat ve městě Opoczno. Množství - více než 500 lidí 
pozvaných na tuto slavnost - nás velmi překvapilo, ale vskutku velikým zá-

z p r á v y  z  r a d n i c e  —
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vyhláška č. 9/2010 o místním poplatku za provozovaný výherní hrací 
přístroj nebo jiné technické herní zařízení povolené Ministerstvem fi-
nancí podle jiného právního předpisu.

Březen je již tradičně vyhlášen měsícem čtená-
řů. Kromě běžných aktivit knihovny nabízíme 
nově pro dospělé čtenáře možnost vyzkoušení 
si čtení elektronických knih. Pro tento účel byl 
zakoupen do knihovny Tablet Wooky 2.0 vyba-

vený čtečkou knih Wooky. Čtečka je k dispozici na dospělém oddělení 
knihovny v půjčovní době – pondělí, čtvrtek 8 – 12 hod. a 13 – 17 hod.
 Pro žáky prvního stupně základní školy je pořádána beseda s českou 
spisovatelkou dětských knih Ivonou Březinovou, která jim přiblíží, jak 
vzniká kniha. Knihovnu navštíví také děti z místní mateřské školy.
 Pro návštěvníky dětského oddělení je připravena jarní písmenková 
soutěž a tvořivá dílna, kdy si mohou vyrobit motýlka na kolíčku.
 Všechny zájemce srdečně zveme k návštěvě knihovny, nejen v břez-
nu, ale po celý rok. Těšíme se na vás!

Městská knihovna Opočno 
pořádá autorské čtení cestopisu Anny Johany 
Nyklové
BABKA ŤAPKA na kraji světa 
aneb NOVÝ ZÉLAND očima české babičky

ve čtvrtek 5. dubna 2012 v 18 hod v prostorách knihovny.

Autorka nám přiblíží svou cestu na Nový Zéland, kam se vy-
pravila ve svých sedmdesáti dvou letech, aby si splnila dávný 
sen z mládí. 
Knihu paní Nyklové bude možno zakoupit na místě za výrob-
ní cenu 520,- Kč.

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Jan Bauer: Tajné lásky českých králů a královen
    Životopisy.
– Juliette Benzoni: Rej dýk
    Historický román.
– Ulrich Dopatka: Velká encyklopedie Ericha von Dänikena
    Záhady a tajemno.
– Leo Kessler: Charkov: Pochod smrti
    Válečný román.
– Pascal Mercier: Lea
    Román.
– Osobnosti Česko
    Ottův slovník.
– Polsko, Japonsko, Brusel
    Průvodce.
– Robert B. Parker: Noční jestřáb
    Detektivka.
– Alexandra Potter: Není přání jako přání
    Humorný román.
– Helen A. Rosburg: Vábení pouště
    Skutečný příběh.
– Kitty Sewellová: Pouto krve
    Román.
– Thomas W. Young: Zajatci bouře
    Román o odvaze a boji o přežití v afgánské válce.

žitkem byly ženy v tradičních krojích, které předváděly své umění nejenom v 
tanci a zpěvu, ale i v tradiční místní kuchyni. Mě osobně  potěšilo ocenění za 
dlouholetou spolupráci mezi našimi městy. 
 Naším nosným pilířem spolupráce jsou oblasti kultury, sportu a školství. 
Spolupráce základních škol jsou velmi dobrým modelovým příkladem, jak 
by měla tato spolupráce vypadat. Jsou to hlavně výměnné pobytové aktivity 
mezi našimi a  polskými dětmi. 
 Podařilo se nám domluvit i pro naše malé sportovce letní mezinárodní 
turnaj v kopané v polském Opoczne. Proběhlo i jednání o možné spolupráci 
hasičů, které iniciovala polská strana a je mu velmi nakloněna. 
 Byli jsme se v našem nabitém programu krom jiného také podívat na zre-
kultivované skládce odpadu. Přímo vedle  skládky vybudovali nové středisko 
pro třídění odpadu, novou skládku odpadu, kompostárnu a nové zázemí pro 
středisko technických služeb. Vše bylo vybudováno z prostředků EU, okre-
su a města. 
 Na základě této prohlídky jsme se předběžně  dohodli na možné spolu-
práci mezi našimi a jejich technickými službami. I v našem partnerském 
městě si provozuje vodovody a kanalizace město prostřednictvím své 100% 
vlastněné obchodní společnosti samo a problémy, které řešíme, jsou podob-
ného rázu. 
 Smlouva o spolupráci, kterou jsme podepsali v loňském roce, je pro 
nás velikou výzvou do dalších let. Věřím, že se naše partnerské město 
u nás v Opočně setká vždy se stejnou srdečností a upřímností a že se u nás 
budou návštěvy z Polska cítit stejně dobře jako my v polském Opoczne.

Štěpán Jelínek, starosta

I N F O R M A C E  Z  J E D N Á N Í  R A D Y 
D N E  2 0 .  2 .  2 0 1 2

– Záměr na prodej pozemku 268/1 - Rada města schvaluje 
znění záměru na prodej pozemku parc. č. 268/1 o výměře 3915m2 v obci 
Opočno, k. ú. Opočno pod Orlickými horami, za cenu 280,- Kč/m2 plus 
náklady s prodejem spojené s tím, že pozemek je užíván na základě ná-
jemní smlouvy Kolonií zahrádkářů Na Vinici, která je ve výpovědi.

– Plynofikace budovy ZŠ čp. 4 - Bude osloven projektant se 
specializací na topení peletami. 

– Víceúčelové hřiště - Rada města souhlasí s tím, aby bylo vy-
hlášenovýběrové řízení na zpracování PD na víceúčelové hřiště. Lokalita 
bude upřesněna po pracovní poradě zastupitelů. 

– Pořadatel Porcinkule - Rada města souhlasí s tím, aby pořa-
datelem poutě Porcinkule 2012 byla paní Monika Růžičková, Smiřice, za 
stejných podmínek jako v roce 2011.          

– Novela školského zákona - Rada města rozhodla o vyhlášení 
konkurzního řízení na funkci ředitele Mateřské školy Opočno a na funkci 
ředitele ZUŠ Opočno.

– Oprava brány na hřbitově - Rada města souhlasí se zadáním 
opravy pilířů u brány hřbitova panu Pavlu Fáberovi na základě předložené 
nabídky. Podmínkou je zachování původních štukových prvků a ošetření 
pilířů proti zemní vlhkosti a pískovcových desek proti vlhkosti.

I N F O R M A C E  Z E 
Z A S T U P I T E L S T V A 
D N E  2 0 .  2 .  2 0 1 2 

– Rozpočet města pro rok 2012 - Zastupitelstvo schválilo 
předložený rozpočet města pro rok 2012. 

– OZV č. 9/2010, o místním poplatku za provozovaný vý-
herní hrací přístroj nebo jiné technické herní zařízení - Zastupitel-
stvo města schválilo OZV č. 1/2012, kterou se ruší Obecně závazná 

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —
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ve školách, školkách nebo „zuškách“, se prostě učiteli již narodila, 
mají kantorskou krev. Učitelské povolání je náročné, i když se to 
některým tak nejeví. Nejde jen o perfektní znalosti ve svém před-
mětu, ale jde především o umění tyto vědomosti a dovednosti svým 
žákům předat. Učitel je neustále pod drobnohledem svých žáků, 
rodičů, veřejnosti, všichni sledují, co říká, jak se chová, jak se ob-
léká. Běda, vypadne-li ze své role, i když třeba v soukromém životě. 
Kromě toho se mnoho učitelů věnuje dětem i ve svém volném čase. 
Jejich žáci jsou téměř jejich dětmi, přemýšlejí o nich, záleží jim na 
nich. Ano, prostě dobrý učitel má rád děti a svou práci. Na dobré, i 
když přísné kantory vzpomínají lidé po celý život. 
 Krásně to vyjadřují tato slova:

„Jestliže děti hledí na učitele a vidí v něm takovou lidskou bytost, ja-
kou by samy rády byly, pak jim učitel dal dar, jenž má stejnou hod-
notu jako veškeré jím poskytnuté vzdělání“. (Fontana)
 Den 28. 3. - den narození Jana Amose Komenského – je věnován 
učitelům. Přeji všem učitelům ve všech typech škol, aby je práce 
stále těšila, aby jejich žáci na ně s úctou vzpomínali po dlouhá léta. 
 PS. Žáci svoji lásku k učiteli projevují různým způsobem, např. 

„Paní učitelko, dnes vám to moc sluší, máte krásný svetr. Kdyby ty 
růžové pruhy byly bílé a ty šedivé černé, tak byste vypadla jako zeb-
ra. A zebry já mám rád.“                   Mgr. Jana Hrnčířová

O H L É D N U T Í  Z A  T A N E Č N Í M I 
P R O  P O K R O Č I L É

Od 8. 1. do 19. 2. 2012 po sedm  nedělních podvečerů probíhal v 
Kodymově národním domě kurz „Taneční pro pokročilé“ pod ve-
dením manželů Machových. Součástí tanečních byl maškarní bál 
s rautem a ukončeny byly věnečkem, na kterém k tanci hrála sku-
pina Dynamic. 
 Oproti loňskému roku zájem o výuku společenských tanců stou-
pl i mezi čerstvými absolventy základních tanečních, což je jistě 
potěšující, a mimo jiné svědčí o kvalitách tanečních mistrů. Paní 
Machové ani kotník v sádře nezabránil v účasti na výcviku. Z po-
jízdné židle řídila výuku a s berlemi v rukou neúnavně usměrňovala 
neposlušné nohy tanečníků. Domníváme se, že dvacet tancechti-
vých párů je maximum, které je parket KND schopen pojmout pro 
výuku tanců, zvláště kolových, aniž by docházelo k častým kolizím. 
 Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se postarali o bezproblé-
mový průběh, důstojné prostředí a milou, slavnostní atmosféru. 
Spolu s dalšími účastníky kurzu se přimlouváme za to, aby závěreč-
ná lekce byla příště přesunuta na sobotu. I za cenu toho, že nebude 
hrát živá hudba.                   Vejvodovi
                      

O P O Č E N S K Á  Z I M A

Čí, že to jsi parketa,
zimo jedna, prokletá?

Všechno jak psí čumák je,
kotel zběsile palivo spaluje

a zima, ta zima jedna, stále kraluje.
I když, mírnější než jinde je.

To nás však jen málo a jen na duši zahřeje.
Jsem rád, že žiju v Opočně

a ne třeba na Kvildě,
kde je jak na točně.

Žil bych tady však ještě radši,
kdybys zimo, byla o poznání kratší.

     oBBo

Dětské oddělení
– Martina Drijverová: Posílám ti pohádku
    Pohádky.
– Tereza Horváthová: Modrý tygr
    Příběh ze života dětí.
– Lincoln Peirce: Velkej frajer Nate znovu v akci
    Příběh ze života dětí.
– Petra Braunová: Neuvěřitelné září
    Dobrodružný příběh.
– Lucy a Stephen Hawkingovi: Jirka a velký třesk
    Dobrodružný příběh.
– Kerstin Gierová: Rudá jako rubín
    Dívčí román.
– Cendrine Armani: Loutky z ponožek
– Bořivoj Záruba: Záhady pravěku
    Encyklopedie pro děti.
– 1000 Stavebních strojů
    Obrázková encyklopedie.

Kompletní přehled všech nových knih naleznete na stránkách knihov-
ny www.opocno.cz/knihovna , On-line katalog – Seznamy a novinky.
 

S O K O L N Í C I  A  O P O Č N O

Město Opočno se stalo opět cílem sokolníků. Nejednalo se o již tra-
diční setkání, které se koná každým rokem na podzim, kdy jsou k 
vidění i dravci a jejich umění. 25. února 2012 se v Kodymově národ-
ním domě setkalo na výroční schůzi přes 130 sokolníků pod vede-
ním pana Ing. Petra Zvolánka. 

 Příjemným překvapením bylo předání pamětní medaile staros-
tovi města Opočna, panu Štěpánu Jelínkovi. Tuto pamětní medaili, 
vydanou při příležitosti zařazení sokolnictví pod nehmotné dědictví 
UNECSO, obdržel jako projev díku městu Opočnu za dlouhole-
tou spolupráci a podporu. Sokolnictví staré 4 000 let má v Opočně 
dlouholetou tradici a letos uplyne 45 let od založení Klubu sokol-
níků. Stejnou číslovku ponese v letošním roce i sokolnické setkání 
v Opočně, které proběhne ve dnech 10. – 13. října 2012 a které je 
vyhledávanou podívanou pro místní obyvatele i návštěvníky našeho 
města pod Orlickými horami.                

Pavel Anděl, tiskové centrum

P R O Č  S E  N Ě K D O  C H C E  S T Á T 
U Č I T E L E M ?

Poděkování pana Erlebacha v minulém čísle Opočenských no-
vin nás velmi potěšilo. Děkujeme. Jeho krásná slova mě dovedla 
k otázce: Proč vlastně někdo zvolí za svoji profesi právě učitelské 
povolání? Pro peníze, kvůli prázdninám? Pár jedinců možná ano. 
Ale já mohu s radostí říci, že většina učitelů, které znám a kteří učí 
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V Ě Ř T E  N E V Ě Ř T E

Téměř všechny odpovědi byly správné, jednalo se skutečně o hos-
tinec u nádraží (čp. 362), kterému se říkalo Na Balkáně, popř. Ná-
dražní restaurace. Opočenská kronika jej zmiňuje velice stručným 
zápisem z roku 1912: Kromě osmi menších domků rodinných posta-
vena byla roku 1912 budova pro hostinec u nádraží, kterou dal zbu-
dovati Leopold Matyáš. Bohužel tu není žádná zmínka o tom, čím si 
nový hostinec vysloužil název „Na Balkáně“. 
 Věřte nevěřte, jedním z těch, kteří správně odpověděli, byl i Miloš 
Matyáš z Pohoří, vnuk někdejšího Leopolda. Díky němu si můžeme 
udělat obrázek o hotelu a o jeho fungování. Jakkoliv se může zdát, 
že dnes je budova mimo město a jako restaurace by se těžko uživila, 
kdysi to bylo všechno jinak. Železniční doprava byla využívána mno-
hem více, ze statku v Podzámčí to sem bylo malý kousek, stejně jako 
z protějšího cukrovaru (později PMV – Průmysl mléčné výživy). Ne-
daleko byla i Zítkova pila. To znamenalo, že hostinec nevyužívali jen 
cestující, ale chodili sem i pracovníci všech nedalekých provozoven. 
A co jsme se dozvěděli od Miloše Matyáše?
 Původně jezdil děda s pitím a jídlem na nádraží, kde se stále něco 
budovalo. Dělníci na trati potřebovali jídlo, nikde tam žádná restau-
race nebyla. A tak děda přišel s myšlenkou restaurace. Vyhlédl si po-
zemek a postavil na tehdejší poměry velkou budovu. A název „Na Bal-
káně“? I ten vymyslel děda. Bylo to v souvislosti s Balkánskou válkou.
 Balkán měl poměrně velké sklepní prostory, to je vidět ze spodní 
strany, od té dolní silnice. Vzpomínám si, že tam byl sklad piva, menší 
sklad vína a lihovin. Vedle sklad dřeva, uhlí apod. Byla tu i prádelna, 
která se využívala hodně, protože nahoře byly pokoje na ubytování. 
Ve sklepě byla ještě uprostřed velká chladnice - místnost odizolovaná 
deskami  z pilin a ze zbytků z kukuřice, udržovalo to docela příjemný 
chládek. Nad sklepem byl  výčep, kde začínal provoz už ráno v šest 
hodin. Od šesté totiž začaly přijíždět první povozy s nákladem pro že-
lezniční dopravu. Obilí, dřevo, hodně se vozilo i zelí. Naproti Balkánu 
byla váha, kde se vážilo, pak se to přendávalo do vagónů. Povozníci u 
nás byli jako doma, mezi šestou a sedmou to začínalo, to už musela 
být uvařená polívka. Běžně stálo ráno před hostincem kolem dvaceti 
povozů.
 Kromě výčepu byl v přízemí i velký sál, kde se podávaly obědy a ve-
čeře, někdy tam byla i nějaká tancovačka. Vzpomínám si, že stěny byly 
obloženy zrcadly, byl tam i krásný kulečník a mechanické hrací auto-
maty. V přízemí byla také kuchyň, na chodbě špajzka, sociální zaříze-
ní a dřevěná telefonní budka.
 V patře byla komora a pokoje na ubytování. Těch bylo devět, v ka-
ždém mosazné postele, skříně, mosazné stolky s mramorovou deskou, 
umývadla a džbány s vodou, sociální zařízení bylo na chodbě. Pokoje 
byly odhlučněné příčkami z korkových desek. V patře i v přízemí byl 
balkón, ten byl na tu stranu od silnice. 
 Pracovalo se doslova „od nevidím do nevidím“. Lidí na jídlo a pití 
chodilo stále hodně, a to děda ještě běhal na nádraží, kde prodával 
cestujícím do vagónů pivo a limonádu. A dvakrát denně k nám jezdili s 
křupavými Šulcovými rohlíky, na ty se nedá zapomenout…  
 Věřte nevěřte, takový byl život v hotelu „Na Balkáně“. Miloš Ma-
tyáš nám poskytl velmi cenné informace, potěšili jsme jej i my. Pře-
dali jsme mu kontakt na Antona Matyáše, který se nám před časem 
ozval z Rakouska s prosbou o zprávy o jeho předcích v Opočně. Za 
zmínku stojí, že pan Matyáš se učí česky a píše nám krásnou češti-
nou. Poskytli jsme mu maximum, ale objevení dalšího příbuzného 
ho určitě moc potěší.
 Věřte nevěřte, došla k nám i odpověď na předminulou soutěžní 
otázku – značka vozidla před hotelem Holub. Dodal nám ji Jaroslav 
Sedláček, který se soutěže sice neúčastní, ale u nás má velké plus. 

Značka je HUPMOBILE a dokumentaci, kterou nám Jarda poskytl, 
si budete moci prohlédnout během dubna v informačním centru.
 A teď už k dnešní soutěžní otázce. Na fotografii je budova, jejíž 
název chceme vědět. A malá nápověda – v únoru 1868 se tu konala 
důležitá porada :-).

 Na vaše odpovědi se těšíme do příští uzávěrky, tj. do 27. 3., mů-
žete je posílat emailem na adresu opocenskenoviny@mu.opocno.cz, 
smskou na číslo 739 145 521 nebo předat osobně na podatelně MěÚ. 
Letos je možné odpovědi sdělit i přímo v archivu letopisecké komise – 
každou středu od 14 do 16.30 hodin v KND.                                                                     dm

F R A N T I Š E K  K U P K A  A  P A Ř Í Ž  –  C O 
B Y  K D Y B Y …

Kdy odešel František Kupka do Paříže? Některé zdroje říkají 1894, 
jiné 1895, všechny se však shodují v jednom: začátky byly těžké. Tě-
mito slovy jsme se rozloučili s mladým Františkem v minulých ON. 
Ať už je pravdivý rok ten či onen, jedno je jisté. Zatímco dnes se cena 
jeho pláten šplhá do závratných výšin a mnoho Francouzů ho po-
važuje za svého, v době svého příchodu do Paříže byl Kupka takřka 

„nikým odnikud“.
 Jaké bylo město, od kterého si František tolik sliboval? Jakým 
směrem se ubíralo malířství? Pokud se umělci už nechtěli spokojit 
s pouhým zobrazením skutečnosti, co chtěli vyjádřit? I to je důležité 
si ujasnit pro pochopení Kupky.
 Imresionistické výstavy skončily v r. 1886. Na impresionisty na-
vázali další malíři, jejichž díla později dostala označení postimpre-
sionistická. Jejich obrazy nebyly odrazem pouze vnějšího světa, ale 
stávaly se stále silněji  i odrazem pocitů. 
 Stále výraznější bylo propojení s poezií. R. 1886 formuloval J. 
Moréas Manifest symbolismu: „… neboť základní znak symbolické-
ho umění záleží v tom, nejít až k pojetí Ideje o sobě. Tak v tomto umění 
obrazy přírody, skutky lidí, všecky konkretní jevy se nemohou projevit 
samy o sobě: jsou to prosté smyslové úkazy, určené k tomu, aby před-
stavovaly svá tajná příbuzenství s prvotními ideami“.  
 Někdy si říkám – co by bylo, kdyby František Kupka přišel do 
Paříže o pár let dříve. Jak by se asi právě on zapojil do obrovského 
boje za svobodu umělcova vyjádření! Kdyby do Paříže přišel v roce 
1874 - v roce, kdy poprvé vystavovala skupina „nových“ malířů a 
Manetův obraz Imprese (východ slunce), který dal později název 
celému směru, byl pro mnohé předmětem výsměchu… Bohužel – v 
době Kupkova příchodu se píše rok 1895. Seurat a Gogh jsou již po 
smrti, jejich díla jsou uznávaná, svého vrcholu dosahuje Cézanne, 
Gauguin, Munch...  Stéphane Mallarmé, jehož sbírku bude Kupka 
později ilustrovat a který razil zásadu, že divák musí umět dílo dešif-
rovat, i když třeba jinak, než to zamýšlel autor, zemře již za tři roky. 
Jaké tedy byly začátky? 
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František Kupka a Paříž – tvrdá realita…
Z knihy Ludmily Vachtové:
 „První čas v Paříži je zkouškou odolnosti. Kupka dokáže čtyři 
pět dnů nejíst, až dostává z hladu horečky. Při tom se ještě – zdá 
se – nenabažil akademického studia, a tak hostuje několikrát na 
Beaux-Arts a na Akademii Julian. Nejnutnější existenční zajištění 
se však ukáže podstatnějším problémem než akademická výuka. 
Kupky, bydlícího tehdy nad kabaretem Bruant, ujali se tuláci na 
Montmartru: kreslí příležitostné letáky pro kabaretní zpěváky, což 
mu ovšem těžko stačí k obživě. Přesto si z nejskromnějších úspor 
najímá místnost v rue Gabriele, kam po celý den nemilosrdně pere 
slunce. Hladový cizinec, vida těžký boj o  uplatnění v tomto umělec-
kém městě měst a ztrativ důvěru ve svou malířskou budoucnost, je 
přesto Paříží okouzlen“.  
 Okouzlení by samo o sobě nestačilo, Kupka musel z něčeho žít. I 
o tom pokračuje Ludmila Vachtová, ke které se vrátíme v příštích 
ON.                            dm

J A K  P R A C U J E 
L E T O P I S E C K Á  K O M I S E ?

Platí u nás úměrnost přímá, nebo nepřímá? Čím více toho zpracujeme, tím 
menší by měla být hromada ke zpracování. Takže nepřímá? Ale ono to tak 
není. Bohužel – nebo naštěstí?
 Chceme poděkovat všem, kteří nám nosí veškeré archiválie. Někdo nám 
nechá originály, někdo je zapůjčí na ofocení. V obou případech se ke všem 
dokumentům chováme nanejvýš uctivě. Naskenujeme je do naší databáze, 
originály uložíme do archivních krabic. A že občas nestíháme a stále je co 
zpracovávat? To jsme zpátky u té úměrnosti, která je v našem případě pří-
má: čím víc skenujeme, tím větší je hromada ke skenování. Ale říkáme si 

– „zaplať pánbůh“ . Někdy také - „co je doma, to se počítá“… Děkujeme vám 
všem, že ta hromada ke zpracování stále roste! Pro sbírkotvornou činnost 
jsme byli určeni, díky vám všem se to daří. V naší databázi už máme přes čty-
řicet tisíc dokumentů a díky katalogizaci jsme schopni během krátké doby 
najít „ty správné“ k určitému tématu.
Co můžeme nabídnout?
•	 Tím, že zpracováváme materiály z různých zdrojů, jsme schopni vám 

poskytnout údaje či fotografie o vašem domě, jeho minulých obyvate-
lích apod., které třeba sami nemáte. Stačí zajít ve středu mezi 14. a 17. 
hodinou do archivu v KND a domluvit se.  

•	 Stále častěji se na nás obracejí studenti, kteří zpracovávají nejrůznější 
témata. Dáváme jim k dispozici vše, co máme v archivu, s jediným přá-
ním – aby nám svoji práci věnovali do archivu. 

•	 Chceme vycházet vstříc i spolkům. Pokud budete připravovat např. vý-
stavu o své historii, jsme schopni pro vás připravit veškeré dokumenty 
a fotografie k danému tématu.

Nejbližší výstava
Domluvili jsme se na spolupráci s informačním centrem. Malou výstavu na 
téma „Dopravní ruch v Opočně“ pro vás připraví pracovníci v IC Opočno 
na konci března, k vidění bude po celý duben. Slibujeme, že jim poskytne-
me ty nejkrásnější fotografie všeho, co po Opočně v minulosti jezdilo! 

Letopisecká komise

T A N E Č N Í  P R O  P O K R O Č I L É

Hned po novém roce jsme v našem KND přivítali pana Macha a paní Ma-
chovou, kteří pokračovali v tanečních, tentokrát v tanečních pro pokročilé. 
Přihlášených bylo dvacet čtyři dvojic, což je maximum, které pojme náš sál.  
Šest lekcí, pro některé hodně dřiny, pro některé spousta zábavy. Společné 
měli ale všichni to, že se skvěle bavili. Každou neděli přicházeli s nadšením 

a těšili se na další kroky a pózy, které je taneční mistři naučí. Součástí těchto 
lekcí byla i společenská výchova s rautem a ještě jedna hodina, kde všichni 
byli k nepoznání. Hodina v maskách, karneval. Myslela jsem si, že se dospě-
lí takto neumí bavit, byl to ale omyl. Všichni byli výborní. Nádherné masky, 
ušité na míru: Křemílek a Vochomůrka, dva zahradníci, princ a princezna, 
rozzlobený krokodýl a další … a to je jen malá ukázka toho, co vše jste mohli 
na tanečních zahlédnout.  Pak přišla závěrečná hodina – věneček, ples… - 
nevím, jak mám tuto hodinu nazvat. K poslechu a k tanci hrála skupina 
Dynamik, dámy byly v dlouhých šatech, a všem to opravdu slušelo. Občer-
stvení zajišťoval pan Petr ze Slunce a o zdárný klid a pohodu se postaral pan 
Fábera a paní Barvířová. Šatnu nám zajišťovala po celou dobu paní Stejska-
lová a paní Jirušková. Všem za jejich práci děkuji.  Co říci nakonec? Jsem 
ráda, že se dospělí dokáží tak dobře bavit, proto na otázku, zda budeme v 
tanečních pokračovat, odpovídám - ANO.

Místostarostka  Šárka Škrabalová

B Ř E Z E N - D U B E N  2 0 1 2

 neděle 18. března od 15 hodin v KND
— VEČER S MAŽORETKAMI
 
 neděle 18. března od 15 hodin v KND

— OPOČENSKÝ KAŠPÁREK – „POHÁDKA 
  NARUBY“
 Loutkové divadlo pro děti.
              Vstupné 30 Kč.
                 
 úterý 20. března od 18 hodin v KND

— JARNÍ KONCERT ZUŠ
 
 pátek 23. března od 19 hodin v KND

— DOKTORSKÉ HISTORKY
 Svět medicíny prostřednictvím zábavných historek ze 
 zákulisí s MUDr. Kateřinou Cajthamlovou a MUDr. 
 Radimem Uzlem, CSc. 
 Hudební host: Kateřina Kohoutová. 
 Vstupné: 150 Kč, předprodej v IC.

 sobota 24. března – neděle 25. března vždy od 10 do 15 
 hodin v budově ZŠ Opočno, Trčkovo nám. 4 (u kostela)

— VELIKONOČNÍ VÝSTAVA ZŠ OPOČNO
 
 sobota 24. března od 20 hodin v Hotelu Holub

— PYŽAMOVÁ PÁRTY
 Hudba: 60.-80. léta, DJ, zábavný program, akce na 
 alkoholické a míchané nápoje. 
 Vstup v pyžamu 40 Kč, ostatní 80 Kč.

 sobota 31. března od 15 hodin v KND
— DĚTI DĚTEM
 Pořádá Junák Opočno.

 sobota 31. března - čtvrtek 31. května v Mariánském
 kostelíku

— FRANTIŠEK KUPKA
 Výstava obrazů opočenského rodáka a světoznámého
 malíře.

 

k a l e n d á ř  a k c í  —
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 neděle 1. dubna v KND
— DIVADÉLKO BATOLE – „KOČIČÍ SEN“
 Maňáskové divadlo pro nejmenší.
 Vstupné 20 Kč.

 čtvrtek 5. dubna od 18 hodin v městské knihovně
— BABKA ŤAPKA NA KRAJI SVĚTA ANEB  
               NOVÝ ZÉLAND OČIMA ČESKÉ BABIČKY
 Cestopisná přednáška Anny Johanny Nyklové.
   Vstupné zdarma.

P O Z V Á N K A  S B O R  O P O Č N O

Rád bych pozval další zájemce o sborové zpíváni - nabíráme 
nové členy. Zkoušky probíhají v budově ZUŠ každý čtvrtek od 
18 hodin. Vítáni jsou staří, mladí, ženy i muži. Znalost not není 
důležitá. Přijďte se podívat. Dotazy na: remes.ka@seznam.cz 
     Kamil Remeš, ZUŠ
  

K U P K A  O P Ě T 
V  M A R I Á N S K É M  K O S T E L Í K U

I v letošním roce se bude konat několik akcí věnovaných opo-
čenskému rodákovi Františku Kupkovi. Rádi bychom vás po-
zvali na událost nejbližší, a to na výstavu spolufinancovanou 
Euroregionem Glacensis, která se bude konat ve dnech 31. 3. 

– 31. 5. 2012 v Mariánském kostelíku. Budete zde mít mož-
nost vidět nejenom soubor obrazů z výstavy, která proběhla 

minulý rok, ale i „nová“ díla získaná do sbírky města Opočna 
z Muzea Kampa, a to konkrétně výběr z 37 studií Čtyři příbě-
hy bílé a černé.  Pokud vám tedy poslední výstava unikla, ne-
váhejte a přijďte se podívat. A pokud jste již výstavu navštívili, 
vězte, že vás čeká mnoho nového. Těšíme se na vaši návštěvu.  
             Pavel Anděl, tiskové centrum          

T J  S O K O L   -  V Z P O M Í N K A 
( T Ř E B A  N A  E D U A R D A  B E N E Š E )

O tom, že cesty Sokola byly krkolomné, není pochyb. Solí v očích byl 
Němcům, vrásky dělal i poúnorovému režimu. Sokolové přežili, letos 
si připomínají své 150. výročí. 
 V Praze se o Sokolu rozhodovalo 16. února 1862, v Opočně nas-
tal den D přesně o šest let později. Událost připomíná městská kro-
nika: „V společenských hovorech na Opočně oživovali často sokolskou 
myšlénku občané, kteří za mladších let v Praze pracovali a tam členy 
pražského Sokola byli. Příklady některých sousedních měst, Hradce, 
Dvora a Města nad Metují, kde již Sokola měli, vábily Opočenské, aby 
také na Opočně tělocvičná jednota Sokol založena byla. Porada k vůli 
založení Sokola na Opočně konala se v hostinci „u města Prahy“ dne 
16. února 1868.“

 Dnes se hostinec v opočenské Nádražní ulici jmenuje Praha, 
málokdo ví, že v něm proběhly první „sokolské kroky“. Po nich násle-
dovaly další, Sokol se stával oblíbeným. Přinášel sport, kamarádství, 
ideály. Tak na to vzpomíná jeden z členů Jiří Flousek, který do Sokola 
vstoupil v roce 1946, ve svých patnácti letech. „Přišli jsme z Vambeřic, 
tam Sokol nebyl. Když jsem chodil večer z práce, lákala mě osvětlená 
okna tělocvičny. S mnohými kluky jsem se už znal, tak jsem to zkusil. 
A už jsem zůstal, prožil jsem tam krásné chvíle.“
 Možná někoho zarazí, že Jiří chodil ve svých patnácti letech večer 
z práce. Vysvětlení? „Na studia nebylo pomyšlení. Maminka byla 
sama, měl jsem čtyři sourozence. Musel jsem do učení, abych něco 
vydělal a pomohl živit rodinu,“ vrací se do prvních poválečných let Jiří 
Flousek. Učil se topenářem v Novém Městě nad Metují, pracovalo se, 
kde bylo potřeba. „Nikdo se vás neptal, jak se tam dostanete. A tak 
jsem se často vracel večer a věděl jsem, že ráno ve tři musím vyrazit, 
dělalo se třeba na Masaryčce, když nebylo kolo, musel jsem pěšky.“ 
Přes celodenní dřinu se Jiří Flousek na tělocvičnu těšil. Jak sám říká, 
v Sokole odhodil všechny starosti, byl mezi kamarády. „Cvičilo se na 
hrazdě, na bradlech, na kruzích, to vše pro mě bylo nové. A nezůstalo 
jen při sportu, navázal jsem tam krásná přátelství, Sokol vychovával, 
stmeloval,“ uvádí Jiří Flousek vše, co mu Sokol přinesl. A o tom, že 
mu přinesl i dobrou fyzičku, svědčí cesta do Krkonoš, na kterou rád 
vzpomíná. „Tu jsme domluvili s klukama ze Sokola v květnu 1947. 
Kdyby dnešní mladí viděli naše kola, asi by se divili, že se na tom dá 
vůbec jet. A představte si, vyrazili jsme ve čtyři odpoledne z Opočna a 
už v osm večer jsme stavěli stan v Obřím dole. Přitom to je vzdušnou 
čarou osmdesát kilometrů. Ale to měl na svědomí Jaryn Fáberů, to byl 
můj velký kamarád, vzorný Sokol, a ten vždycky říkal – neznám, že 
něco nejde.“ 
 Při vzpomínkách se málokdo ubrání srovnání s dneškem. Jiří 
Flousek mládež necvičí, ale členem stále zůstává, současnost 
opočenského Sokola hodnotí v souvislosti se změnami celé společnosti. 

„Dnes je to jiné. Lidé si zvykli na auta, často se děti vozí i do školy. Je 
méně přirozeného pohybu. Sokol v Opočně se snaží nabídnout různé 
sportovní vyžití, tím se daří udržovat zájem. Ale myšlenka Sokola, 
tak jak jsme ji prožívali za mého mládí my, to už je asi pryč,“ lituje 
Jiří Flousek a na rozloučenou přidává ještě jednu vzpomínku, a to na 
Všesokolský slet v roce 1948 v Praze. „Nejdříve byly slety okrskové, 
kde se vybírali ti nejlepší. Povedlo se a jeli jsme i my z Opočna. Sa-
motné cvičení bylo nádherné, ale pocity – na ty se nedá zapomenout. 
Celé to obrovské množství lidí jako by žilo jednou myšlenkou,“ mluví 
s dojetím Jiří Flousek, zároveň připojuje veselou vzpomínku. „Když 
cvičily cvičenky, utekli jsme s klukama k hlavní tribuně. Věděli jsme, 
že má přijít prezident Eduard Beneš. A načasovali jsme si to přesně, za 
chvíli šel kolem nás. Jak se tvářil? Smál se na nás. Asi mu mezi Sokoly 
bylo dobře,“ uzavírá vzpomínání Jiří Flousek.

A jací jsou dnešní „Sokolové“? O tom zase příště!

Hokejová sezona končí.
Gratulujeme našim dorostencům, kteří postupují do kvalifikace o Ligu 
staršího dorostu!
Zbývá sehrát ještě poslední zápasy mladších a starších žáků.
(Výsledky budou známy až po uzávěrce.)

2. část – skupina B
6. kolo - 15. února
HC Opočno - Stadion Nový Bydžov 6:5 (2:2, 3:3, 0:0) na nájezdy
7. kolo - 19. února

 H O K E J O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  –  K R A J S K Á  L I G A
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11. kolo - 25. února
SK Třebecovice - HC Opočno 0:4 (0:2, 0:0, 0:2) 
HC OPOČNO - HC NÁCHOD 1:1 (0:0, 0:1, 1:0)
13. kolo - 4. března
HC Frýdlant - HC OPOČNO 0:13 (0:4, 0:4, 0:5) 
Mladší žáky čeká ještě poslední zápas v sobotu 10.března v Jičíně. 

2. část – na celé hřiště
16. února
HC Opočno - SK Třebechovice 1:10 (0:2, 1:5, 0:3) B: Volf
18. února
HC Dv. král./Náchod - HC Opočno 5:3 (0:0, 4:2, 1:1) B: Mňuk, Moravec(-
Kleštinec), Mňuk
26. února
HC Opočno - HC VCES Hr. Králové  7:0 (1:0, 4:0, 2:0) B: Moravec, Hlaváč 
(Moravec, Půlpán), Mňuk (Matějka), Felcman (Moravec), Hlaváč (Mňuk), 
Moravec, Hlaváč

M I N I H O K E J  2 0 0 3

18. února v Hronově
SK Třebechovice - HC Opočno 3:11 (2:5, 1:4, 1:2) B: Kleštinec 4, Sedláček 
3, Moravec, Kubala, Křeček, Koudelka 
HC Wikov Hronov -  HC  Opočno 9:1 (3:1, 4:0, 2:0) B: Moravec
3. března v Hradci Králové
HC Hradec Králové -  HC Opočno 2:12 (0:0, 2:6, 0:6) B:  Kleštinec 6, Mo-
ravec 2,  Jiruška 2,  Sedláček, Koudelka 
HC Opočno -  St. Nový Bydžov  8:1 (1:0, 4:0, 3:1) B: Krejzl 2, Kleštinec 3, 
Křeček 2, Kubala
Přátelské utkání
HC Hradec Králové(ročník 2004) -  HC Opočno 2:24 (0:8, 0:7, 2:9) B: 
Křeček 6, Jiruška 5, Kleštinec 3, Moravec 3, Sedláček 3, Koudelka 2, Kubala, 
Ehl

V neděli 26. února 2012 sehráli naši nejmladší hokejisté poslední mistrov-
ská utkání s týmy HC WIKOV HRONOV, HCM JAROMĚŘ a HC KRKO-
NOŠE II.
HC OPOČNO - HC WIKOV HRONOV   0:9
HC OPOČNO - HCM JAROMĚŘ  2:14 
HC OPOČNO - HC KRKONOŠE II.  8:4 B: 
První dva zápasy jsme sehráli s našimi nejtěžšími soupeři. Zpočátku se 
nám dařilo držet tempo se soupeřem, ale bohužel jsme neproměňovali 
šance, ani 5 samostatných nájezdů. To rozhodlo o konečných výsledcích. 
Poslední zápas již byl vyrovnaný. Přesto, že jsme opět prohrávali, dokázali 
jsme výsledek otočit. Na rozdíl od všech soupeřů (dvě čtyřky) jsme všechna 
utkání odehráli na tři čtyřky, a tak měli možnost si zahrát všichni hráči. A to 
je náš hlavní cíl! 

Podrobnější informace včetně komentářů získáte na 
internetových stránkách
 www.hokej.opocno.cz

Miloš Kopecký
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 Tisk: Rodomax s. r. o., Nové Město n. Metují.

HC Dv. králové - HC Opočno 5:2 (2:0, 0:2, 3:0) 
8. kolo - 22. února
HC Opočno - BK Nová Paka 7:5 (2:0, 3:1, 2:4) 9. kolo - 26. února 
HC Opočno - Sokol Semechnice 5:1 (1:1, 3:0, 1:0)
10. kolo - 29. února
HC Jičín - HC Opočno 5:3 (0:1, 2:1, 3:1) 
Poslední zápas rozhodl o našem konečném umístění na 11. místě.

2. část
7. kolo – 17. února
HC Dv. králové/Náchod II. - HC Opočno 6:4 (1:0, 1:3, 4:1) 
8. kolo - 18. února
HC Opočno - HC Náchod 8:7 (3:1, 1:3, 3:3)po prodloužení
9. kolo - 25. února
HC KRKONOŠE - HC OPOČNO 6:4 (2:3, 3:0, 1:1)
10. kolo - 4.března
HC OPOČNO - SK TŘEBECHOVICE 5:4 (3:1, 2:2, 0:1) 
V konečném účtování se junioři umístili na 7. místě.

25. kolo - 20. února
 HC Dv. králové/Náchod - HC Opočno 5:6 (1:3, 3:2, 1:1) 
26. kolo - 23. února
 HC N.Paka/Jičín - HC Opočno 4:4 (1:1, 0:1, 3:2) 
27. kolo - 24. února
HC Opočno - TJ Sp.Nové Město 9:2 (4:0, 1:0, 4:2)
24. kolo(dohrávka) - 3. března
HC Opočno - HC Vlci Jablonec 5:4 (1:2, 2:1, 2:1) 
Naši dorostenci tak končí celkově na 2. místě, ale vzhledem k tomu, že vítěz 
skupiny postupuje do kvalifikace za Liberecký kraj, odehrají kvalifikaci i naši 
hráči. Domácí zápasy sehrajeme na ZS v Hradci Králové.
Program kvalifikace o Ligu staršího dorostu:
1. kolo – pátek                 9. března od 18,00 HC Opočno - HC Vlci Jablonec n. N. 
2. kolo – neděle        11. března od 18,00 HC Opočno - HC Chrudim
3. kolo – pátek          16. března SK Sršni Kutná Hora - HC Opočno
4. kolo – neděle        18. března HC Vlci Jablonec n. N. - HC Opočno
5. kolo – pátek          23. března od 18,00 HC Chrudim - HC Opočno
6. kolo – neděle         25. března od 18,00 HC Opočno - SK Sršni Kutná Hora

2. část
7. kolo - 18. února
HC Opočno - HC Krkonoše 4:7 (3:2, 0:3, 1:2) 
8. kolo - 25. února
SK Třebechovice - HC Opočno 1:2 (0:0, 0:2, 1:0)
9. kolo - 4. března
HC Frýdlant - HC OPOČNO 10:7 (2:3, 1:2, 7:2) 
Starší žáky čeká ještě poslední zápas v sobotu 10. března v Jičíně.

2. část
9. kolo - 18. února
HC Opočno - HC Krkonoše 4:2 (1:2, 2:0, 1:0) 
10. kolo - 19. února
HC Lomnice - HC Opočno 5:0 (1:0, 1:0, 3:0) 

J U N I O Ř I  –  K R A J S K Á  L I G A

D O R O S T  –  K R A J S K Á  L I G A

S T A R Š Í  Ž Á C I  –  K R A J S K Á  L I G A

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  K R A J S K Á  L I G A

P Ř Í P R A V K A  2 0 0 2  –  K R A J S K Á  L I G A

M I N I H O K E J  2 0 0 4

Příští číslo vyjde 5. 4. 2012 — Uzávěrka 27. 3. 2012 v 15 hodin
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